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Održana 8. Godišnja skupština udruge 

 

U petak 29. ožujka 2019. održana je 8. Godišnja (izborna) skupština udruge Zagrebački maslinarski institut.  

Najvažnije točke dnevnog reda bili su Izvještaj o radu udruge u 2018. Godini i o 4. Festivalu maslina u 

Zagrebu te Financijsko izvješće za 2018. Nadalje, na ovoj su skupštini donesene važne odluke o izboru novih 

članova Upravnog odbora, predsjednika, tajnika, blagajnika i likvidatora udruge, te odluka o promjeni adrese 

sjedišta udruge. 

 

Izvještaj o radu udruge u 2018. godini podnio je predsjednik Krunoslav Kovačević. Kronološkim redom 

opisao je glavne akcije i događaje iz protekle godine: 

• Udruga je 15. veljače 2018. predstavljena u Etnografskom muzeju u Zagrebu za vrijeme izložbe „Slatko 

je, med nije, Gorko je, pelin nije“. Tom su prilikom S. Gross i K. Kovačević dali i izjave za TV-HRT, te 

pozvali posjetitelje da posjete 3. Festival maslina. 

• 23. – 25. veljače 2018. organiziran je 3. Festival maslina u Zagrebu u Kongresnom centru Zagrebačkog 

velesajma. 

• 21. travnja 2018. dvadeset članova naše udruge provelo je cijeli dan u masliniku Ivice Pešića u Čistoj 

Velikoj, gdje je bila organizirana pokazna vježba i praktičan rad cijepljenja maslina. Edukator je bio g. 

Šime Marcelić sa Sveučilišta u Zadru.  

• u petak 8. lipnja 2018. na sastanku članova je dr. Ivica Vlatković održao odlično predavanje „Moja 

praktična iskustva u maslinarstvu“. Ovaj poznati liječnik i maslinarski znalac nesebično je iznio svoja 

iskustva u maslinarstvu, koja su zaista velika i uspješna. Prikazao je glavne karakteristike ove plemenite 

voćke i uvjete koji joj pogoduju za rast, razvoj i rodnost. 

• 26. rujna 2018. na sastanku članova Udruge održana su tri stručna predavanja: 

o Srećko Gross je održao predavanje o polifenolima/biofenolima u maslinovom ulju i listu masline.  

o Tomislav Filipović (NIR Analiza d.o.o.) predstavio je temu „Određivanje tehnološke zrelosti 

dalmatinskih i istarskih sorti maslina u njihovom području uzgoja“.  

o Marijan Andrašec je predavanje naslovio „Proširimo svoje horizonte“, a obuhvatio je područje 

harmoničnosti ulja, zatim ekstrakciju bilja s maslinovim uljem, korištenje komine u poljoprivredi i 

projekt mikorizacije maslina. 

• Osnovan je Organizacijski odbor 4. Festivala maslina, u sastavu: Srećko Gross (predsjednik), Ivanka 

Mikez, Ivica Pešić, Renato Balen, Božica Kliman, Miodrag Kliman, Jacinta Vuković, Krunoslav 

Kovačević, Ivan Prpić, Sonja Dizdar, Besalet Mulović, Linardo Grubišić. 

• Poduzete su sve radnje vezane za organiziranje 4. Festival maslina: obavještavanje maslinara, 

obavještavanja OPG-ova i drugih izlagača, ugovor o suorganizatorstvu sa Zagrebačkim velesajmom, 

sporazum s Hrvatkom poljorivredno-šumarskom savjetodavnom službom, zatražena su i dobivena 

pokroviteljstva predsjednice Republike, Kolinde Grabar-Kitarović, Ministarstva poljoprivrede, 

Ministarstva turizma, Zagrebačke županije i Grada Zagreba, izrađeni su promotivni materijali, obaviješteni 

su mediji. 

 

Izvještaj predsjednika Organizacijskog odbora 4. Festivala  maslina u Zagrebu 2019. 
To je izvješće podnio predsjednik Organizacijskog odbora, g. Srećko Gross i naglasio da je: 

 na ocjenjivanje ulja stiglo 250 uzoraka iz Hrvatske, Slovenije i BiH,  

 da je održan Stručni skup s 14 predavanja stručnjaka i znanstvenika, 

  da je održana prodajna izložba (21 OPG s uljima i drugim proizvodima, 20 izlagača opreme i 

sredstava za maslinarstvo),  

 da je održano 12 degustacija i radionica (maslinovo ulje, sir, vino, kozmetika),  

 da je održan gastro-show (RougeMarin),  

 te da je izrađen bogat Katalog 4. Festivala maslina.  

S. Gross je iznio i podatke da je od 250 uzoraka ulja 186 bilo ekstradjevičanskih (102 zlatne, 43 srebrne i 23 

brončane medalje), da je šampion natjecanja i monosortnih ulja bio Magran obrt iz Pule, da je najbolji u 

kategoriji ulja miješanih sorti bio Agroprodukt d.o.o., Pula. Najbolja uljara bila je San Antonio (Vodnjan), a 

najbolja udruga Zagrebački maslinarski institut (Poldan Saša 97,35; Aurora Volarević 96,85 i Ivica Pešić 

95,50). 
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Izvještaj je potkrijepljen brojnim fotografijama i izvadcima iz tiskovina koje su pisale o Festivalu (Maslina, 

Maslinar, Gospodarski list, Nova zemlja i dr.). Naveo je da su o 4. Festivalu izvijestile brojne TV i radio-

postaje. Festival je bio znatno bolje posjećen od prethodnog, te je u mnogome bio bolje organiziran. 

Prvenstveno se to odnosi na kvalitetan razglas preko kojeg su najavljivani svi događaji, te gastro-show, koji je 

privukao veći broj posjetitelja. Naglasio je da je preostalo ulje od ocjenjivanja, uz donaciju članova udruge, 

kao humanitarna pomoć predano Specijalnoj dječjoj bolnici Gornja Bistra. 

 

Financijsko izvješće za 2018. godinu podnio je blagajnik Renato Balen 

Udruga vodi dvojno knjigovodstvo u skladu s odredbama Zakona o financijskom poslovanju i računovodstvu 

neprofitnih organizacija. Udruga vodi dvostavno knjigovodstvo, te se prihodi i rashodi bilježe u razdoblju na 

koje se odnose. Zbog toga postoji razlika između prihoda/rashoda i kretanja novca. Sve transakcije se 

obavljaju preko računa u Raiffeisen banci.  

Važno je napomenuti da su podmirene sve obaveze 4. Festivala maslina 2019. Nakon rasprave, sva tri izvješća 

su usvojena jednoglasno. 

 

Izabrana nova tijela udruge 

Kako je dosadašnjem Upravnom odboru istekao četverogodišnji mandat, između više predloženika izabrani su 

članovi novog Upravnog odbora od 7 članova: Marijan Andrašec, Renato Balen, Srećko Gross, Božica 

Kliman, Krunoslav Kovačević, Ivica Pešić, Jacinta Vuković. 

Krunoslav Kovačević je objavio da nakon 8 godina na mjestu predsjednika udruge (od samoga početka) želi 

prepustiti to mjesto mlađim članovima. Za predsjednicu u narednom četverogodišnjem razdoblju izabrana gđa 

Jacinta Vuković, za tajnicu gđa Božica Kliman za blagajnika g. Renato Balen, a za likvidatora udruge g. Ivica 

Pešić. Ovlaštenje za zastupanje udruge ubuduće će imati predsjednica, tajnica i blagajnik udruge.  

Srećko Gross je zahvalio dosadašnjem predsjedniku na požrtvovnom radu i predložio da se Krunoslav 

Kovačević proglasi „počasnim predsjednikom udruge“. Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 

 

Promjena sjedišta udruge 

Prijedlog da se sjedište udruge prebaci iz Zagrebačke županije u Grad Zagreb jednoglasno je prihvaćen. Taj je 

prelazak bitan zbog više razloga: blizina lokacije i lakši dolazak na sastanke, mogućnost apliciranja na 

sredstva Grada Zagreba, mogućnost traženja prostora za rad udruge u Gradu Zagrebu.  

Novo sjedište udruge će biti u Zagrebu, Kušlanova ulica 2.  

Održavanje većih sastanaka članova udruge privremeno će se održavati u prostorima gradskih četvrti ili u 

Gradskom uredu za poljoprivredu Grada Zagreba (Avenija Dubrovnik 12). K. Kovačević je zahvalio Srećku 

Grossu na gostoprimstvu i višegodišnjem domaćinstvu u prostoru Magdisa. 

 

Plan rada udruge za 2019./2020. godinu predstavlja kontinuitet u radu udruge: 

Održavat će se sastanci članova, predavanja, edukacija, terenska nastava, posjeta maslinicima, mrežna stranica 

i facebook, angažirat će se novi članovi, uključivat će se u projekte, tražit će se prostor Grada Zagreba, 

organizirat će se 5. Festivala maslina u Zagrebu 2020. 

Osim iznesenog prijedloga plana, predloženo je da se pojača terenski rad i edukacija maslinara, te da se 

ostvare suradnje sa znanstvenim institucijama i ZJZ „A. Štampar“, s kojim je potpisan Sporazum o suradnji na 

podizanju kvalitete maslinova ulja. Također, predloženo je da se udruga uključi u akcije Gospodarske komore 

radi edukacije građana o maslinovom ulju i radi prodaje proizvoda OPG-ova, članova Udruge, na sajmovima 

koje organizira Gospodarska komora u unutrašnjosti Hrvatske (Virovitica, Osijek, Varaždin).  

Plan rada udruge u 2019./2020., koji uključuje i navedene prijedloge, jednoglasno je prihvaćen. 

 

Na kraju sastanka podijeljene su zahvalnice pojedincima i tvrtkama koje su pomogle u organizaciji 4. 

Festivala maslina u Zagrebu. 

   

Krunoslav Kovačević 

 

 


